
10. august 2019 

 

 

Til 

Miljø- og Fødevareudvalget 

Folketinget 

 

Emne: Dansk Laksefond anmoder om foretræde for Miljø- og Fødevareudvalget 

Dansk Laksefond er en alment velgørende fond, der arbejder for at forbedre forholdene for den vilde 

nordatlantiske laks i Danmark. Vi tager udgangspunkt i videnskabeligt dokumenterede oplysninger, som vi 

lægger til grund for vores arbejde. 

 

Det er Dansk Laksefonds vision, at der igen skal være store, naturligt reproducerende bestande af laks i alle 

danske laksevandløb i hele deres udstrækning. Vi vil derfor sikre vandløbenes frie løb og vi sætter fokus på 

predatorernes indvirkning på laksen og alle andre udfordringer som truer den nordatlantiske laks i 

Danmark. 

 

Dansk Laksefond ser med bekymring på det tryk som predatorer udøver på laksebestanden, særligt 

skarven. Denne problematik er senest bragt til offentlighedens kendskab via artikler herom over 

sommeren, se bl.a. https://jyllands-posten.dk/premium/ECE11514973/Vandl%C3%B8b-renset-for-

millioner-af-kroner-men-fiskene-er-v%C3%A6k/. 

 

Dansk Laksefond anmoder hermed om foretræde for udvalget. 

 

På foretrædet ønsker vi at fremlægge dokumentation for situationen omkring den store skarvbestands tryk 

på fiskebestanden samt at anvise hvilke konkrete indgreb og løsninger, Folketinget kan iværksætte mhp. at 

opnå en balance mellem de forskellige hensyn omkring fugl og fisk.  

 

vores delegation indgår personer med både praktisk og forskningsbaseret viden, mhp. at sikre at udvalget 

får anvist handlemuligheder. 

 

 

 

 

Venlig hilsen 

 

 

Christian Wedell-Neergaard, Borup   Arne Kvist Rønnest, Middelfart 
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